
 

 

Zápis z jednání 

Komise mládeže ČAS 
Datum: 5.5.2022 

Přítomni 

• KM: Jana Sobčíková, Tomáš Kopecký, Jan Koutník, Zdeněk Rakowski, Lukáš Dejdar, Michal 

Černý, Hana Větrovcová, Jan Dvořák (online),  

• Tereza Brázdová (zápis) 

Omluveni 

• Jan Škrabal 

Úvod 

Zahájení 

Soutěže žactva 

• Hlasování: na MČR staršího žactva smí startovat pouze kategorie staršího žactva. 

o pro 8, proti 0 

• Úkol: LODM, zamyslet se na skladbě disciplín a ročnících pro další roky. 

• Debata o soutěžích mladšího žactva: 

o nad zachováním MČR mladšího žactva v přespolním běhu a vícebojích, a resp. jejich 

případným nahrazením jinou strukturou soutěží. Např. zvýšit prestiž krajských 

přeborů ve víceboji (vytvořit z nich jeden z vrcholů sezony). 

o o nesrovnalostech mezi soutěžemi na Moravě a Čechách, v krajích, zejména 

v otázce mistrovství Moravy družstev, které pro mladší žactvo v Čechách chybí. 

 

• Úkol: zjistit více informací od metodické komise o smyslu trati 80 m překážek  

• Úkol: připravit podklady pro úpravy – podzim 2022 - strukturu soutěží schvaluje výkonný 

výbor na jaře 

Koncepce reprezentace 

• Představení Koncepce Janou Sobčíkovou 

o Finanční stránka  

▪ Jeden z cílů koncepce spočívá ve vytvoření efektivní návaznosti finančních 

prostředků od mládeže směrem k reprezentaci. 



 

▪ Dotaze NSA je určena na Podporu svazů, zahrnuje podporu talentované 

mládeže a reprezentace, je nutné tedy najít vhodné rozložení prostředků 

mezi kapitolami. 

• Atletické akademie 

o Dlouze diskutována oblast atletických akademií a jejich navázání na ostatní části 

ČPTM. 

o Linie ČPTM by se měla soustředit především na atlety – jejich rozvoj, zapojení, 

kvalitu tréninku, monitoring. Z toho důvodu je nutné sjednotit cíle AA (a resp. 

dalších článků) se současným směřováním zejm. SCM k pravidelné práci s atlety a 

trenéry. Tedy bez ohledu na to, je-li podpora mládeže v kraji realizována z SCM, 

nebo AA, udržet jednotné cíle a požadavky směrem k atletům a trenérům. 

o Je evidentní, že rozdíly mezi kraji musí být zohledněny v konceptu AA. Současný 

přístup ČAS k AA se stavěl otevřeně k drobným nuancím, které však mohou být 

různorodější při zapojení dalších krajů. Zároveň v krajích, kde nebude AA zachovat 

podporu SCM.   

o AA by se tak stala de facto nejvyšším možným zastřešením ČPTM v rámci kraje, kde 

bude fungovat.  

o Pro zachování integrity ČPTM bude nutné, aby šéftrenér AA zůstával pod vedením 

oddělení mládeže, resp. v podobné pozici, jakou zastávají vedoucí trenéři SCM, 

účastnil se společných pracovních porad, byl v pravidelné komunikaci atd. 

o Kraje a AA: jednání o AA bylo doposud vždy relativně dlouho řešeno dopředu, 

vyjednáno. A to jak z důvodu první akceptace projektu u municipalit a krajů, tak 

z důvodu jeho udržitelnosti.  

▪ Úkol pro KM: připravit podklady pro založení AA a předat krajským 

předsedům a manažerům jako podklady pro další jednání 

o Výhody AA 

• Vícezdrojové financování, čímž vznikne možnost více trenérských 

míst. (Resp. většího přísunu financí do kraje) a tím možnost 

kvalitativně posunout mládežnickou atletiku v kraji. 

• AA jsou pozitivně vnímané u krajských úřadů díky ostatním sportům, 

které mají AA strukturálně zavedené (hokej, fotbal). AA otevírá 

možnost pro spolupráci s dalšími organizacemi a institucemi 

zajišťujícími doplňkový servis (zdravotní, nutriční, rehabilitační). 

Platforma pro žádání dotací.  

• Atlet má možnost většího servisu, např. možnost a zároveň 

povinnost docházet k nutričnímu poradci, účastnit se kompenzačních 

cvičení, společných tréninků a regenerace. Obecně vyšší kvalita 

služeb pro zapojené atlety, kultivace prostředí mládežnické atletiky.  



 

• Akademie přenáší řešení ČPTM více do krajů, s tím i zodpovědnost za 

její rozvoj. 

• Platforma pro pravidelné vzdělávání a konzultace trenérů. 

• Platforma pro krajskou spolupráci mezi kluby, trenéry, funkcionáři. 

▪ Nevýhody AA 

• Město/kraj si mohou klást další podmínky např. od kolika let se 

zařazují atleti do AA, které se nemusí slučovat s představou ČAS. 

• Účast ČAS je reálně finančně náročnější než dosavadní ČPTM.  

• Fungování AA (vč. trenérských pozic) je závislé na udržení 

financování z dalších zdrojů. 

• ČAS doposud požadoval relativně velký počet zapojených trenérů (10 

trenérských míst). Vzhledem k tomu, že v menších krajích je menší 

skupina podporovaných atletů a ne v každém kraji jsou kvalifikovaní 

trenéři pro všechny disciplíny, v některých krajích nebude reálně tato 

místa obsadit.  

• Sekce a kraje 

o Koncepce směrem k reprezentaci zjevně směřuje k významnému posílení sekcí, 

zejména v úrovni seniorské reprezentace. 

o ČPTM již po sekční linii pracují v kategorii juniorů a dorostu, v této části je prakticky 

vše připraveno pro plynulé navázání dále.  

o KM zdůrazňuje, že krajská úroveň je ale pro mládežnickou atletiku zásadní, a má-li 

fungovat sekční přístup, je vhodné nadále podporovat základní krajskou úroveň. 

Vrcholová výkonnost je závislá na základních pohybových předpokladech, návycích, 

motivaci, která už by neměla být předmětem specifické činnosti sekcí. 

o KM proto významně doporučuje udržet jak sekční, tak krajskou úroveň podpory 

ČTPM, a to s tím, že směrem k přechodu do dospělé kategorie je akcentován sekční 

přistup (junioři, a plně M22). 

o Akcentovaná možnost atletických akademií – viz výše, je navíc postavená na 

krajském modelu (jakkoliv interně může řešit sekční rozdělení). 

• Podpora klubů v rámci ČPTM 

o Koncepce nadále počítá s podporou klubů v úrovni žactva, dorostu a juniorů.  

o Udržení formy SpS a SCM je nutné i z pohledu dotačních výzev, které operují 

s těmito termíny. 

o KM je pro zjednodušení pravidel pro posouzení, které oddíly budou mít nárok na 

podporu; a to i v návaznosti na dlouhodobá hodnocení SpS a programu T SCM. 

o KM podporuje posuzování oddílů souhrnně pro žactvo a mládež (dorost-junioři) 

s případnou akcentací starších skupin. 

 



 

Podpora mládeže – rozpočet 

Podrobnější diskuze proběhla ještě nad tématem navrženého schématu rozpočtu. 
Jan Koutník pak podrobněji nastínil alternativní návrh k současnému modelu 2-3 pásem podpory 
(SpS či SCM), který se objevuje i v koncepci, zejména s ohledem na zjednodušení kritérií a cílenější 
/ a adekvátní podporu pro vybrané AO/AK. 
 
SpS - žactvo 

▪ Aktivní atlet 

▪ Aktivní odchovanci 

SCM - mládež 

▪ Aktivní atleti 

▪ Atleti SCM 

▪ Účast na MČR (případně finále u juniorů) 

Na základě výše zmíněných kritérií se vypočítá finanční příspěvek na trenéra.  

Úkol: JK propočítá verzi podpory pro mládež. 

Závěry a doporučení KM ke Koncepci reprezentace 

• KM je pro zachování krajské úrovně podpory mládežnických atletů skrze SCM nebo AA, se 

současným působením sekcí. 

• KM doporučuje využít dosavadní fungující nástroje Článků péče o talentovanou mládež. 

• KM doporučuje rozpracovat podporu talentů v kategorii VSCM. Zároveň KM doporučuje 

dopracovat pojem TALENT TEAM. Jak se definuje, jaká jsou kritéria, jaká je podpora? 

• KM doporučuje, aby finanční podpora (z rozpočtu seniorské reprezentace) mládežníků 

v sekcích byla přiměřeně stejná. 

• KM doporučuje zachovat rozdělení testovacího srazu a krajského soustředění. 

• KM doporučuje definovat parametry, které potřebuje vrcholový atlet a jak jich dosáhnout. 

• KM doporučuje zvážit a zahrnout v koncepci více cest k dosažení vrcholové výkonnosti, a to 

na základě nutných, kvantifikovatelných předpokladů (viz. část 1.1 návrhové části koncepce 

– „potřebné podmínky pro dovedení atleta do vrcholové atletiky“. V souvislosti s tím 

zohlednit více kategorii 19–26 let s jedním z cílů podchytit talenty, kteří zvažují studium 

v kombinaci s atletikou, a to jak doma, nebo v zahraničí. 

• KM doporučuje přesněji rozpracovat a definovat práci sekcí, vč. zapojení RSC do této 

struktury. 

Různé 

Podnět pro soutěžní oddělení/soutěžní komisi: Pohár rozhlasu – přihlašování přes atletickou 

kancelář je pro ZŠ složité. Některé ZŠ se kvůli přihlašování nezúčastnili. KM navrhuje zjednodušit 

proces přihlašování a navrhuje možnosti přes CSV, či doprogramovat snazší verzi.  


